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SLOVO STAROSTKY 
 

Vážení spoluobčané, 
je zde květen a Vám se do rukou dostává druhé číslo Lovčického zpravodaje.  
První vydání máme za sebou a dle ohlasů občanů bylo spíše úspěšné. Což mě velice těší a budu se snažit, aby i další čísla 
Lovčického zpravodaje byla alespoň na stejné úrovni, ve stejné kvalitě. 
V tomto čísle Vás informuji o přestavbě tělocvičny (KTZ), která právě probíhá. Věřím, že Vás seznámím s přestavbou a 
důvody, které obecní zastupitelstvo vedly k volbě tohoto řešení. Budu ráda, když se pochybnosti o této přestavbě zmírní. Vím, 
že vymizet nemohou a i nadále budou mezi námi občané, kteří s touto akcí souhlasit nebudou. Uvědomme si, že každá 
koruna, která přijde do obce z dotace, je pro obec výhodná. A to, že do obce přijde několik miliónů korun, je zpráva vynikající. 
Získat tuto dotaci, obstát ve veliké konkurenci ostatních žadatelů byl veliký úspěch, který stál obec velmi mnoho úsilí a 
mnoho práce. Do ukončení přestavby nás ještě plno sil bude stát. Mrzí mě, že v naší obci není tento úspěch plně pochopen a 
doceněn. 
Co mě v současnosti těší? První ročník sletu čarodějů a čarodějnic, který se uskutečnil 30. 4. 2009. Na návsi se sešlo mnoho 
účastníků. Myslím si, že se čarodějnické odpoledne vydařilo a všichni jsme se pobavili. Budeme se snažit, aby se slet 
uskutečnil i v příštím roce. O sletu je více psáno na některé z dalších stránek zpravodaje. 
Prozatím mi žádný podnět či nápad od občanů nepřišel. Zde nepočítám příspěvky od zástupců spolků a organizací v naší obci. 
Vyluštění křížovky mi zaslali pouze dva občané z naší obce. Přidejte se, vyluštěte křížovku a tajenku mi zašlete (více informací 
na poslední straně). Máte velikou šanci získat výhru, sladkou odměnu. Sdělte nám svůj názor. 
I v tomto čísle se omlouvám za případné prohřešky a nedostatky oproti novinářské profesionalitě a věřím, že mi budou 
prominuty.  
 

I n f o r m a c e  o b e c n í h o  ú ř a d u  
 

USNESENÍ ZASTUPITELSTVA OBCE LOVČICE 
 

Zveřejněny jsou upravené verze dokumentů z důvodu dodržení přiměřenosti rozsahu zveřejňovaných osobních údajů podle 
zákona č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů v platném znění. 
Úplná znění dokumentů jsou uložena v archívu obecního úřadu. 

U S N E S E N Í   č. 31/2009 z jednání zastupitelstva obce Lovčice ze dne 18. 3. 2009 

Zastupitelstvo obce v obci Lovčice vzalo na vědomí 
1. Informaci pana ředitele ZŠ o zápisu dětí do první třídy, výhledu v počtu dětí, o odchodu paní učitelky xxxxxxxxx na 

mateřskou dovolenou (o prázdninách) a o zajištění zastupující paní učitelky z Městce Králové a o plánované škole 
v přírodě. 

2. Informaci o umístění v krajském kole soutěže Zlatý erb 2009 o nejlepší webové stránky a elektronické služby měst a 
obcí v kraji. 

3. Informaci společnosti CITELUM, a. s. o úpravě ceny Smlouvy o přenesené správě veřejného a slavnostního osvětlení.  
4. Informace o přestavbě KTZ. 
5. Informaci o dotacích - nezískání dotace z krajského programu obnovy venkova na opravu hřbitovní zdi, podání žádosti 
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o dotaci z programu obnovy venkova MMR na nové dětské hřiště. 
6. Informaci o stavu dětského kolotoče na fotbalovém hřišti.  
7. Kontrolu usnesení z minulých zasedání. 
 
Zastupitelstvo obce v obci Lovčice schválilo 
1. Ověřovatele zápisu. 
2. Program zasedání zastupitelstva obce.  
3. Rozpočtové opatření č.1/2009. 
4. Poskytnutí vyhrané navigace do auta jako dar paní starostce za vedení obecních internetových stránek. 
5. Poskytování příspěvku na oběd zaměstnancům Obce Lovčice v jídelně Lovčické zemědělské a. s. od 1. 4. 2009 částkou 

25,- Kč za odebraný oběd. 
6. Dodatek č. 1 ke smlouvě nájemní s panem xxxxxxxxx k 1. 4. 2009. 
7. Ukončení dohody o pracovní činnosti na úklid KTZ s paní xxxxxxxxx a na údržbu KTZ s panem xxxxxxxxx k 31. 3. 2009. 
8. Paní starostku jako zástupce obce na jednání řádné valné hromady společnosti Vodovody a kanalizace Hradec Králové, 

a.s. dne 3. 6. 2009. 
9. Výše hovorných u služebních telefonů - paní starostka - měsíčně se bude platit 1.000,- měsíčně po dva roky a třetí rok 

2.000,- Kč, paní účetní - měsíčně 300,- Kč s DPH a pan místostarosta 1.500,- Kč s DPH. 
10. Smlouvu o zřízení věcného břemene ve věci práva zřídit a provozovat plynárenské zařízení (plynofikace na Pekelci – II. 

etapa) včetně jeho příslušenství, právo vstupu a vjezdu na pozemek… mezi Obcí Lovčice a VČP Net, s. r. o. 
11. Zakoupení pozemků parc. č. 237/1 a 237/2 o celkové výměře 6 058 m

2
 od pana xxxxxxxxx z Městce Králové za cenu 

100,- Kč za m
2
 (celkem 605 800,-Kč) s tím, že by byla nyní uzavřena smlouva o smlouvě budoucí a k prodeji by došlo až 

v roce 2010. 
 

 

Přestavba tělocvičny KTZ (kulturně-tělovýchovné zařízení) 
 

V tomto čísle Lovčického zpravodaje bych vás chtěla informovat o přestavbě tělocvičny, která v současné době probíhá.  
 

Stávající objekt KTZ (kulturně-tělovýchovné zařízení) byl postaven v „Akci Z“. V budově je tělocvičný sál, původní sociální 
zařízení, místnost využitá jako posilovna, místnosti pronajaté drobným živnostníkům a v 1. patře byt.  
 

Přestavbou dojde k rozšíření sálu o přísálí, kde vznikne prostor pro odkládání sportovního nářadí a náčiní. V tomto přísálí 
bude možné v případě konání společenské akce rozložit stoly a židle. Podobné zázemí nyní v prostorách chybí. Také vznikne 
prostor pro denní místnost s možností posezení a občerstvení hned vedle sálu a posilovny. Nebude zde kuchyně, kde by se 
dalo plnohodnotně vařit, ale s ohledem na hygienické požadavky na tato zařízení bude dozajista pro naše účely stačit varná 
konvice, varná deska a mikrovlnná trouba. Rekonstrukcí objektu bude také vyřešen problém neodpovídajícího hygienického 
zázemí, které o sobě v poslední době dávalo vědět silným zápachem. V celém objektu dojde k výměně stávajících 
nevyhovujících oken a venkovních dveří za nová. Vytápění bude zajištěno plynovým kotlem. Realizací stavebních úprav dojde 
k celkovému snížení energetické náročnosti budovy a její provoz bude šetrnější k životnímu prostředí. Stavební projekt počítá 
také s vyhrazením prostoru pro chybějící služby obyvatelům, jako jsou například kadeřnictví a pedikúra. 
Přestavbou budou rozšířeny kapacity pro volnočasové aktivity a pro služby občanské vybavenosti obce. Zároveň se zlepší 
životní standard obyvatel obce. 
 

Předpokládané celkové náklady projektu jsou cca 9 mil. Kč. Projekt je rozdělen na dvě části. Jedna se týká vytvoření prostorů 
pro podnikání (kadeřnictví,…), druhá samotné přístavby přísálí, sociálního zařízení,… 
Na první část jsme dotaci nemohli získat a obec ji uhradí ze svého rozpočtu. Jedná se o částku cca 1,5 mil. Kč, kterou jsme se 
rozhodli proinvestovat z důvodu, že tyto služby v obci postrádáme. Domníváme se, že to pro obec bude velkým přínosem. 
Druhá část projektu je z převážné části financována z Regionálního operačního programu NUTS II Severovýchod, oblast 
podpory, 2.3 Rozvoj venkova. Na tuto část projektu, která má předběžné náklady 7,5 mil. Kč, jsme získali dotaci téměř 7 mil. 
Kč. Obec uhradí z vlastního rozpočtu cca 0,5 mil. Kč. Projektu je poskytována asistence při realizaci a administraci v rámci 
projektu Posílení absorpční a administrativní kapacity (PAAK). 
Tuto dotaci obec mohla získat pouze na přestavbu nebo rekonstrukci prostorů určených pro volný čas dětí, mládeže a 
seniorů. Podobnou dotaci by obec nemohla získat na rekonstrukci dolní hospody. Jelikož hospoda není ve vlastnictví obce, 
museli bychom ji nejdříve odkoupit a na její opravu požádat o dotaci. Pokud by se jednalo o hospodu, obec by mohla požádat 
o dotaci ve výši 40% celkových nákladů na opravu hospody (ne na odkoupení hospody od jejího majitele).  I kdybychom tuto 
dotaci získali, museli by obec ze svého rozpočtu uhradit cca 5 mil. Kč. 
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Zastupitelstvem zvolené řešení je nejlevnější a nejefektivnější cestou k získání prostor pro trávení volného času všech 
věkových skupin obyvatel. 
 

Při výběrovém řízení byla vybrána firma Zdeněk Solar, V Lipkách 77/II, 503 51   Chlumec nad Cidlinou, IČ 135348874, se 
kterým byla dne 23. 2. 2009 uzavřena smlouva o dílo. 
Protokolární předání staveniště pro stavbu firmě SOLAR proběhlo dne 17. 3. 2009. 
 

Oprava tělocvičny byla již velmi nutná. Kdyby se neprovedla nyní, došlo by k ní určitě v nejbližší době. 
Před zahájením stavby byla tělocvična hojně navštěvovaná. Věřím, že to tak zůstane i nadále a z  přestavby budou mít 
prospěch všichni uživatelé a návštěvníci domu (žáci základní školy, účastníci besed, sportovní oddíly apod.). Obec stavebními 
úpravami objektu zefektivní provoz budovy a zvýší kvalitu jejího využití.  
 

Na závěr bych se chtěla omluvit občanům bydlícím v blízkém okolí tělocvičny za hluk a jiná omezení plynoucí ze samotné 
přestavby. 

 
 

  
 

R ů z n é  i n f o r m a c e  

 
Zlatý erb 
Na Krajském úřadě Královéhradeckého kraje se dne 10. 3. 
2009 konalo slavnostní vyhodnocení soutěže Zlatý 
erb 2009 o nejlepší webové stránky a elektronické služby 
měst a obcí v kraji. 
V soutěži jsme v krajském kole získali 1. místo v kategorii 
nejlepší webové stránky obce.  
V celostátním kole jsme bohužel nepostoupili mezi 
finalisty a skončili jsme na pěkném 4. místě. 
Cílem soutěže je podpořit modernizaci místní a regionální 
veřejné správy prostřednictvím rozvoje informačních 
služeb poskytovaných občanům i specifickým skupinám 
uživatelů s využitím internetu a ostatních elektronických 
médií, a přispět tak k rozvoji kvality života ve městech, 
obcích a krajích České republiky.  
Za Vámi zaslané hlasy Vám moc děkujeme a doufáme, že 
nás v příštím roce opět podpoříte. 
Pokud neznáte naše internetové stránky, navštivte je na 
http://www.lovcice.eu.  
 
Kroniky 
Oznamujeme všem, že Státní okresní archiv Hradec 
Králové provedl na naši žádost digitalizaci pamětních 
kronik obce Lovčice, které jsou ve východočeském archivu 
uloženy. 
Zdigitalizována byla  
Pamětní kniha obce Lovčice 1926 - 1971  
Pamětní kniha obce Lovčice 1981 - 1987  
Naleznete je v archivu digitalizovaných fondů 
východočeských archivů na adrese 
http://www.vychodoceskearchivy.cz/ 
Zdigitalizované kroniky můžete získat i na obecním úřadě 
na nosičích CD. 
 
 

 
Kamera 
Obecní zastupitelstvo rozhodlo o zakoupení digitální 
kamery včetně příslušenství. Na tuto kameru se budou 
filmovat proměny naší obce a akce, které zde probíhají. 
Této činnosti se bude věnovat Lukáš Štěpán, který se tím 
stane následovníkem pana Františka Vondrušky. Pan 
Vondruška se natáčení života v naší obci věnoval mnoho 
let a většina jeho práce se nám podařila zachránit a 
zdigitalizovat. Vznikla tak sada 4 DVD, které jsou i nadále 
v prodeji na obecním úřadě. 
Proto, když se setkáte s Lukášem Štěpánem při filmování, 
mějte na paměti, že tu vzniká dílo, které v budoucnu bude 
informovat o historii naší obce a jejích občanů. 
Videa z konaných akcí můžete již teď vidět na našich 
webových stránkách. 
 
Volby do Evropského parlamentu 
Ve dnech 5. a 6. června 2009 se budou na území České 
republiky konat volby do Evropského parlamentu. Dne 5. 
června 2009 (pátek) se bude hlasovat od 14.00 hodin do 
22.00 hodin a dne 6. června 2009 (sobota) se bude 
hlasovat od 8.00 hodin do 14.00 hodin. 
V naší obci můžete hlasovat  pouze v jedné volební 
místnosti, a to v jídelně základní školy v budově obecního 
úřadu č.p. 85. Volič může požádat ze závažných, zejména 
zdravotních, důvodů obecní úřad a ve dnech voleb 
okrskovou volební komisi o to, aby mohl hlasovat mimo 
volební místnost. V takovém případě vyšle okrsková 
volební komise k voliči dva své členy s přenosnou volební 
schránkou. 
Více informací naleznete na internetových stránkách 
http://www.mvcr.cz/clanek/volby-do-evropskeho-
parlamentu-2009.aspx  
 
 

http://www.lovcice.eu/
http://www.vychodoceskearchivy.cz/
http://www.mvcr.cz/clanek/volby-do-evropskeho-parlamentu-2009.aspx
http://www.mvcr.cz/clanek/volby-do-evropskeho-parlamentu-2009.aspx
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S t a l o  s e  v  n a š í  o b c i  

 
Turnaj ve hře „Člověče, nezlob se!“ – 28. března 2009 
 
Obec Lovčice ve spolupráci s knihovnou Lovčice uspořádal 
dne 28. března 2009 v zasedací místnosti obecního úřadu 
první ročník turnaje ve hře „Člověče, nezlob se!“. 
Na turnaji se sešlo 16 dětí a 10 dospělých. Věkové rozmezí 
účastníků bylo od 5 do 39 let. Přes tento věkový rozdíl se 
všichni hráči výborně bavili a řádně si procvičili bránice. 
Všichni finalisté si odnesli pěkné ceny. 
Jen je škoda, že se turnaje nezúčastnilo více dětí 
z mateřské školky. Do soutěže se přihlásily pouze dvě 
holčičky. I přesto se turnaj vydařil a všichni účastníci 
odcházeli domů pobaveni a spokojeni. Už se opět těšíme 
na další ročník. 

   

 

. 

 

                                      
 
Pálení čarodějnic  
 

Obec Lovčice ve spolupráci s obecní knihovnou a Sborem dobrovolných hasičů uspořádala Slet čarodějů a 
čarodějnic. 
Slet se uskutečnil na velké návsi dne 30. dubna 2009 v 17,00 hodin. Na přistávací plochu přiletělo mnoho 
strašidelných čarodějů a čarodějnic všech věkových kategorií. Po příletu se každý musel vlastnoručně 
podepsat a strašidla obdržela letový průkaz a diplom správné čarodějnice. Pro všechny byly připraveny 
soutěže – chytání žabiček, slalom na koštěti, hádanky, přetahování do pekla, hod do koše, poznávání 

koření a motání pavučin. Ještě více se všichni mohli zošklivit v čarosalóně. U čaroděje Dobroděje si jak strašidla, tak i 
přihlížející cháska mohla spálit buřta dle libosti a dopřát si i kouzelné lektvary pro děti i dospělé. 
Při volbě miss čarodějnice, byly vybrány opravdu zdařilé zástupkyně a zástupci těchto stvoření, a to v kategoriích od 100 do 
117 let a od 118 let výše.  
V 19,00 hodin většina zúčastněných odešla průvodem k hlavnímu ohni za vesnici, kde došlo k upálení vybrané dobrovolnice. 
Odpoledne se velice vydařilo, počasí nám naštěstí přálo. Musíme si přiznat, že nás pořadatele překvapil velký počet 
zúčastněných – celkem cca 200 dětí a dospělých, a tak se na některé bohužel nedostaly výše zmiňované letové průkazy a 
diplomy. Myslím si ale, že to odpoledne nepokazilo a všichni se bavili při akci, která se zde v obci doposud nekonala.  
Velké poděkování patří paní Švarcové a paní Lacinové, které toto odpoledne z velké části vymyslely i zrealizovaly. Obě 
společně s dětmi z kroužku dovednosti a s dětmi ze základní a mateřské školy vytvořily výzdobu tohoto sletu.  
Věřím, že se tato zdařilá akce bude konat i v příštím roce a přiletí ještě více čarodějů a čarodějnic, malých i velkých, hezkých i 
ošklivých.  
Napište nám, sdělte nám Vaše názory a připomínky k této akci, aby příští ročník byl ještě lepší. 
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P ř i p r a v u j e  s e  v  n a š í  o b c i  
 

TJ Sokol Lovčice, Bike Team pořádá 2. ročník Lovčického šlápnutí, které se bude konat 23. května 2009. Sraz ve 13,30 hodin u 
základní školy. Občerstvení na konci trasy zajištěno. 
 

Na sobotu 30. května 2009 připravuje TJ Sokol sběr starého železa po obci.  
 

Naše knihovna se zapojí do akce Jdeme za knihou uspořádáním šipkované, a to v sobotu 30. května 2009 od 13hodin. 
 

Římskokatolická farnost pořádá koncert duchovní hudby, který se uskuteční v rámci poutní slavnosti 14. června 2009.  
 

Dne 20. června2009 pořádá TJ SOKOL Lovčice, oddíl nohejbalu 6. ročník nohejbalového turnaje dvojic. Turnaj je určen pro 
hráče max. krajských soutěží. Přihlášky na tel.724 707 405.  
 

Sportovní dětský den svolává TJ Sokol na 27. června 2009. 
 

Koncem léta bude TJ SOKOL Lovčice, oddíl nohejbalu pořádat 6. ročník nohejbalového turnaje trojic. Nově chystáme i 
1. ročník žákovského nohejbalového turnaje trojic, který uspořádáme rovněž koncem léta.  

 

I n f o r m a c e  Z á k l a d n í  a  M a t e ř s k é  š k o l y  v  L o v č i c í c h  
 

Ze školy 
V prvním čísle Lovčického zpravodaje jsme slibovali informace o dění v naší škole. Tu jsou a přidáváme i tři literární dílka 
našich žáků. Jsou ponechána v lehce surovém stavu. Obrázky vedle fotografií jsou pak dílky žáků 1. až 3. třídy. 
V prvním čísle zpravodaje jsme se rozloučili zmínkou o zápisu do 1. ročníku. Žáky po té čekaly Jarní prázdniny, spousta učení a 
venku v přírodě rychlý příchod jaroléta. Nastal čas Velikonoc, který se tematicky promítl do naší školní činnosti. Příchod jara 
jsme uvítali 14. 4. i 1. Kuličkiádou. Bylo zajímavé, že naprostá většina dětí naší školy i školky hrála kuličky poprvé v životě. 
A s nadšením. Hned druhý den na to nás ve škole čekala poutavá ukázka dravců. O ní ale odborný článek Petry Sukeníkové. 
V úterý 21. 4. jsme společně s MŠ oslavili Den Země. Besedou, soutěží a zasazením okrasné jabloně před školou, která již nyní 
dělá parčíku parádu.  
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I další dny ve zkrácených týdnech byly plné výukových akcí. 4. 5. děti navštívily divadelní představení ve Východočeském 
divadle v Pardubicích „20 tisíc mil pod mořem“ a 6. 5. rytmický výukový pořad v Klicperově divadle v Chlumci nad Cidlinou 
„Jumping drums – Magické bubny“. V rychlém tempu následujících dní nás čekají okrskové závody v atletickém čtyřboji, od 
25. do 27. 5. třídenní výlet do Krkonoš do Jablonce nad Jizerou a Poniklé, v červnu pak jednodenní výlet a tradiční Rozloučení 
s páťáky. O akcích budou dostupné bližší informace na internetu. A samozřejmě ještě spousta učení. 
Tak ať se daří našim žáků i vám všem. 
 
Za Základní školu a Mateřskou školu, Lovčice                                                                                          Mgr. Jan Václavík, ředitel školy 
 

Jak se mi žije v Lovčicích 
Jmenuji se Dorota Beňová a bydlím v Lovčicích. Náš dům najdete, když půjdete nebo pojedete po hlavní silnici rovně, až 
uvidíte velký, no vlastně největší dům v Lovčicích. Bydlím totiž na faře naproti kostelu. Můj dům poznáte podle čísla 29.  
V Lovčicích bydlím už neuvěřitelných 8 let. Přistěhovali jsme se ze Slovenska, protože na nás byl náš dům moc malý. Je nás 
totiž 5 dětí a 2 dospělí.  
V Lovčicích mě překvapilo hodně přátel, které naše rodina mohla poznat. Taky se mi líbí parky a okolí kolem našeho domu, 
louky, stromy a vůbec celá příroda, kterou v Lovčicích a okolí najdu. Taky tady máme hodně akcí jako např. Lovčickou šlápotu, 
Den dětí apod. Naopak se mi vůbec nelíbí znečišťování ulic, na každém kroku jsou nedopalky cigaret, lahve od piva atd. Taky 
se mi nelíbí ničení lovčického majetku např. vlakové zastávky. 
Ne že bych chtěla psát jenom o tom, jak se mi tady nelíbí, ale bylo by tady krásněji, kdyby všichni měli stejný názor jako já a 
snažili se naši vesnici neničit. 

Dorota Beňová, žákyně 4. ročníku 
Oslava Dne Země 
Dne 21. dubna jsme se s naší školou a školkou připojili k oslavám mezinárodního Dne Země. První hodinu  jsme si ve třídě 
povídali o Dni Země s panem ředitelem a paními učitelkami. Mluvili jsme o tom, proč se tento den slaví, o ekologii a třídění 
odpadu. Na to jsme dostali 4 nové kontejnery. Potom šly některé děti sestavit nový kompostér. Když ho postavily, šli jsme 
všichni ven zasadit před školu okrasnou jabloň. Poté jsme kreslili křídami na chodník zeměkoule, stromy, zvířata atd. Pak jsme 
se došli umýt a šli jsme na školní zahradu, kde jsme se rozdělili do 10 družstev po 4 dětech. A začala soutěž. Nejprve jsme byli 
u paní učitelky Andrey, tam jsme museli vyjmenovat tři věci z přírody, poznat stromy a postavit komín z víček. Potom jsme šli 
k paní učitelce Evě, kde jsme museli správně odpovědět na tři otázky a mohli jsme jít dál. Tam seděl u stromu pan ředitel  a 
ten měl pro nás úkoly z ekologie. Jako předposlední bylo stanoviště u paní učitelky Dariny, tam jsme museli hádat zvířata, 
oběhnout čtvrtou lípu a skákat panáka. A šli jsme zpátky na zahradu, kde byla paní učitelka Irena s posledními třemi otázkami. 
A to už byl konec soutěže. Po soutěži jsme za odměnu dostali omalovánky, rozloučili jsme se a byl konec našeho skvělého 
dne. Tento den se mi velice líbil. 

Dominika Hoffmannová, žákyně 5. ročníku 
Návštěva dravců v naší škole 
Dobrý den, milí čtenáři. Chtěla bych vám vyprávět o 15. dubnu, kdy do naší školy přijela ze záchranné stanice pro 
handicapovaná zvířata paní sokolnice. Nejprve jsme jí pomohli odnosit z auta několik dřevěných beden a bedýnek. Její 
návštěva začala povídáním a ukázkou poštolky, kterou paní sokolnice nosila (podle tradice) na rukavici na levé ruce. Potom 
následovala ukázka a povídání o káněti. Pak paní sokolnice vyndala puštíka jménem Rozárka a dala mi ho na ruku. Po mně si 
ho mohly vzít i další děti. Dále jsme viděli jiného puštíka a taky kalouse ušatého. Ten nám ukázal, jak umí na zavolání přiletět a 
sednout si na rukavici. Pak přišel na řadu obrovský výr velký, který se honosil jménem Budulínek, ale paní sokolnice na něj 
volala i Bubídku. Po uschování výra nám bylo předvedeno ne zrovna voňavé zvířátko, fretka, která nám ukázala, jak si dokáže 
dát nohy za hlavu. Když to fretku přestalo bavit, vystřídal ji černý krkavec a potom už následoval poslední dravec jménem 
Pepa, orel stepní, který u nás nežije. Během ukázek a povídání jsme se o dravcích dozvěděli spoustu zajímavých věcí, jako 
např. kolik váží, kolika let se dožívají, čím se živí, kolik mívají mláďat apod. Také jsme se dozvěděli, co bychom měli udělat, 
když bychom našli spadlé mládě nebo uhynulého dravce. Tato návštěva se mi moc líbila. 

Petra Sukeníková, žákyně 5. ročníku 
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O b e c n í  k n i h o v n a  L o v č i c e  
 

Kroužek dovednosti 
V naší knihovně se děti a mládež (příp. dospělí) mohou zúčastnit nově pořádaného Kroužku dovednosti. Jedná se o kroužek, 

kde si vyrábíme různé dekorativní předměty.  
 
Na první hodině dovednosti se nás sešlo 12 šikovných lidiček. A jelikož se blížily 
velikonoce, tak jsme si vyrobili jarní stromeček. Malé děti si udělaly stojánek na 
vajíčka a také jsme si ozdobili věnečky. Starší se naučili techniku pletení z papíru. 
Na druhé hodině jsme si udělali truhlíček plný pampelišek a stále se učíme plést 
z novin. Na třetí hodině jsme připravovali výzdobu na slet čarodějnic. 
 
Zájemci, kteří mají rádi zábavu a chuť se něco naučit, se k nám mohou přidat. 
Kroužek dovednosti se koná každý čtvrtek od 15,00 hodin v knihovně a na 
obecním úřadě. Přijďte, rádi vás uvidíme! 

 

…web sem, web tam… 
Metodické oddělení Knihovny města Hradce Králové vyhlásilo 5. ročník soutěže o nejlepší webovou stránku knihovny 
„…web sem, web tam…“. V období od 1. 3. do 20. 3. 2009 probíhalo hodnocení všech existujících webů základních knihoven 
okresu Hradec Králové s profesionálními i neprofesionálními pracovníky. 
 

Internetové stránky naší knihovny se umístily na překrásném prvním místě mezi neprofesionalizovanými knihovnami. 
 

Světový den knihy a autorských práv  
Světová organizace UNESCO každoročně vyhlašuje 23. duben Světovým dnem knihy a autorských práv. Tento den je určen 
oslavám knih a čtení a slaví se ve více než 100 zemích po celém světě. V České republice jsou ročně vydávány tisíce knih a v 
malých i velkých knihovnách "bydlí" nepřeberné množství literárních postav, které mohou inspirovat zajímavé debaty a 
diskuse a při správném výběru oslovit nejširší čtenářskou obec. 
 

Naše knihovna se také zapojí do této akce uspořádáním šipkované - JDEME  ZA KNIHOU, a to v sobotu 30. 5. 2009 od 
13hodin. 

Renáta Švarcová, knihovnice 
 

I n f o r m a c e  Ř í m s k o k a t o l i c k é  f a r n o s t i  L o v č i c e  

 
Velikonoční poselství 
Dnešní doba je plná výdobytků techniky ulehčujících život lidí, přináší však i některé negativní tendence – odtržení od přírody, 
oslabení mezilidských vztahů a také absenci duchovního rozměru života. Velikonoční svátky nám připomínají právě tyto 
oblasti lidského bytí: jednak příchod jara, slavení v kruhu obce a rodiny, no zejména jako hlavní křesťanské svátky – jejich 
duchovní obsah. Dovolte mi tedy, dotknout se právě duchovního rozměru Velikonoc a jejich slavení ve zdejším farním 
společenství. 
 

Slavení Velikonoc se odvozuje z židovské tradice. Ta byla spojena se svátky, které souvisejí s 
obnovou přírody. Pro pastevce i zemědělce byl první jarní úplněk začátkem nového roku, a 
tedy i nového života. Proto se datum Velikonoc řídí datem prvního jarního úplňku 
(velikonoční neděle je vždy po prvním jarním úplňku - datum tedy kolísá od 22.3. do 25.4.). 
Židé pak před cca 3500 lety dali svátku jara nový význam svátkem Paschy: oslavou vyvedení 
židovského národa z egyptského otroctví. Křesťanský obsah Velikonoce dostaly v souvislosti 
s významem osobnosti a díla Ježíše Krista žijícího před dvěma tisíci lety. Velikonoce jsou 
připomínkou a slavením Ježíšovy smrti na kříži a jeho vzkříšení. Tato zcela jedinečná událost 
v dějinách nám připomíná základní duchovní obsah křesťanské víry vyjádřený slovy apoštola 
Pavla v Bibli: „Odevzdal jsem vám především, co jsem sám přijal, že Kristus zemřel za naše 
hříchy podle Písem a byl pohřben; byl vzkříšen třetího dne podle Písem,

 
ukázal se Petrovi, 

potom Dvanácti.
 
Poté se ukázal více než pěti stům bratří najednou; většina z nich je posud 

na živu, někteří však již zesnuli.
 
Pak se ukázal Jakubovi, potom všem apoštolům.

 
Naposledy 
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ze všech se jako nedochůdčeti ukázal i mně“. Proto jsou Velikonoce nejvýznamnějším křesťanským svátkem – skrze Ježíše 
Krista Syna Božího je všem lidem darováno odpuštění a nový (věčný) život.  
 

Na slavení velikonočních svátků se připravujeme 40 dní předem „postní dobou“ - ta začíná „popeleční středou“ jako 
znamením výzvy k obrácení a obnovy víry. „Svatý týden“ (týden před Velikonocemi) začíná „Květnou nedělí“ průvodem, který 
symbolicky naznačuje příchod Ježíše do Jeruzaléma. Tématem večerní liturgie „zeleného čtvrtku“ jsou dvě události: Ježíšova 
poslední večeře s apoštoly a následná modlitba v Getsemanské zahradě, kde došlo k jeho zajetí. „Velký pátek“ je připomínkou 
dne smrti Ježíše Krista, kdy se konal proces odsouzení, jeho poprava i pohřeb, a proto je prožíván jako den postu ve znamení 
smutku, ticha a rozjímání. Podobně „Bílá sobota“ je dnem tiché modlitby - poklony u Kristova hrobu. Dle starodávného zvyku, 
vycházejícího ze židovského počítání času, začíná nový den již po západu slunce předešlého dne. Slavnost vzkříšení tedy 
začíná už večer na Bílou sobotu – „velikonoční vigilie“ je oslavou svaté noci, kdy Ježíš vstal z mrtvých, aby i nám otevřel cestu 
k životu. Při této slavnosti se světí křestní voda - křtí se dospělí, kteří se připravovali na křest (v našich farnostech letos přijali 
křest 2 dospělí) a všichni věřící obnovují svůj křestní slib. V neděli (Hod Boží velikonoční) pokračuje a vrcholí slavnost 
Zmrtvýchvstání Páně druhou slavnou mší. Slavení Velikonoc pak pokračuje velikonoční dobou dalších padesát dní. 
 

Dovolte mi na závěr vyslovit přání velikonočního požehnání - aby nejhlubší obsah těchto svátků, dar vnitřní obnovy lidského 
srdce, stal se realitou našeho života. Zároveň chceme oznámit, že v měsíci květnu se budou konat v kostele tradiční májové 
pobožnosti (vždy ve čtvrtek v 17,30) a všechny spoluobčany chceme pozvat na koncert duchovní hudby, který se uskuteční 
v rámci poutní slavnosti (14.6. – čas bude ještě upřesněn).  

PaedDr. Vladimír Beňo, jáhen farnosti Lovčice 
 

I n f o r m a c e  s p o l k ů  v  L o v č i c í c h  

 

Sbor dobrovolných hasičů Lovčice 
 

Sbor dobrovolných hasičů Lovčice užívá v současné době hasičskou zbrojnici na Pekelci. Tato budova byla zkolaudována v 
roce 1974 v akci "Z". Postupem času nám již nevyhovovalo vnitřní uspořádání budovy. Proto jsme se v roce 2003 rozhodli pro 
rekonstrukci a úpravu vnitřních prostor a plynofikaci hasičárny. První přišla na řadu kulturní místnost. Po stavebních úpravách 
jsme získali mnohem větší prostor. Zároveň jsme vyklidili zadní technické místnosti a vznikla malá šatna a dílna, kde můžeme 
udržovat a opravovat naši techniku. V průběhu dalších let narůstala obava z vykradení, a proto jsme staré vstupní dveře 
nahradili novými kovovými dveřmi osazenými bezpečnostním zámkem. Některá okna byla zabezpečena mřížemi, ostatní okna 
jsme zazdili. Poté jsme provedli rekonstrukci vrat. Vyměnili jsme opláštění, přidali tepelnou izolaci, vyměnili zavírání a vrchní 
díl zprůhlednili makrolonem. Naše poslední úprava provedená loni a částečně letos, byla přístavba šatny. Přitom jsme na 
podlahy položili dlažbu. Na těchto a dalších úpravách, které jsme prováděli několik let, se podíleli jak členové sboru, ale i lidé 
kteří členy nejsou. Popsal jsem pouze některé akce při rekonstrukci budovy. Provedli jsme spoustu dalších oprav a úprav. 
Odpracované hodiny se dají jen velmi těžce spočítat. Nezbývá než poděkovat všem, kteří se na tomto podíleli. 

Petr Matuška, starosta SDH Lovčice 
 

TJ Sokol Lovčice 
 

Dne 28. 3. 2009 se uskutečnila výroční členská schůze TJ Sokol Lovčice. Společně jsme posoudili práci výboru TJ za uplynulé 
období. Byly vyhodnoceny dosažené výsledky za r. 2008 a stanoveny úkoly pro r. 2009. Výbor musel konstatovat, že plnění 
úkolů je stále obtížnější. Velkým problémem je pracovní vytížení a v některých případech menší iniciativa jak členů výboru, 
tak členské základny. Činnost TJ není jen v oblasti sportovní, ale i kulturní a samozřejmostí je péče o svěřený majetek. 
V r. 2008 bylo započato s rekonstrukcí oplocení hřiště. Dokončení je plánované v jarních měsících. Úspěšně byla realizována 
rekonstrukce sprch v kabinách. Zabudovali jsme mříže na okna kabin pro zlepšení ochrany majetku. Uskutečnila se 
rekonstrukce společenské místnosti společně s přilehlou kuchyní a výčepem. 
Samozřejmostí je celoroční péče o fotbalovou hrací plochu. 
Na poli sportovním reprezentují TJ, a tím naši obec, čtyři mužstva v soutěžích organizovaných OFS. Snaha je dávat příležitost 
především vlastním hráčům. Dík celé členské základny patří trenérům. Pro letošní rok věříme v postup A mužstva do 
okresního přeboru. 
 

Sportovní dětský den byl zorganizován pod záštitou obecního úřadu a ve spolupráci se základní a mateřskou školou ke 
spokojenosti těch, pro které byl určen, a to jsou děti. Letošní ročník je plánován na 27. 6. 2009. 
 

Každoročně je organizován fotbalový turnaj „ Memoriál Miroslava Hoška“. Vadou na kráse je, že jej nejsme schopni vyhrát. 
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V oblasti kulturně společenské jsme organizátoři tradičních zábav. Vinobraní patří k nejvíce navštíveným. Sokolský ples 
s předtančením měl dobrou úroveň. Posvícenské zábavy jsou tradiční, ale v posledních letech málo navštěvované. 
Faktem je, že kulturní a společenský život v obci postupně upadá a nebýt podpory obecního úřadu, těžko by jakákoli zábava 
v obci byla. Je to dáno i prostředím a podmínkami, které v obci máme k dispozici. 
Pro r. 2009 jsou v plánu obdobné aktivity jako v roce minulém. Z investic je v plánu konečně vybudovat zastřešený altán. 
Výbor a celá členská základna musí napnout veškeré síly k zabezpečení důstojných oslav 50-ti let obnovení fotbalu v Lovčicích 
a 110-ti let činnosti Sokola. 
Celá činnost je závislá na finančním zabezpečení. Doposud se daří zajistit od sponzorů potřebné finance. Chtěl bych na těchto  
stránkách poděkovat vedení a představenstvu  Lovčické zemědělské a.s., dále CEREI Hradec Králové, ZZN Polabí Kolín a 
v neposlední řadě Obecnímu úřadu Lovčice, kteří se významnou měrou podílejí na financování činnosti TJ SOKOL Lovčice.  

Bohuslav Poříz, předseda TJ Sokol Lovčice 
 

50 let obnovení fotbalu v Lovčicích 
Jak již bylo uvedeno v předchozím článku, slaví letos lovčický fotbal 50. výročí od obnovení činnosti. Při této příležitosti 
připravujeme na sobotu 5. září před lovčickým Posvícením oslavu. Při této příležitosti chceme mimo jiné uskutečnit setkání 
pamětníků z těchto let, zejména pak hráčů této i pozdější doby. Pro tyto účely sháníme jakékoliv dokumentační materiály z 
celé historie lovčického fotbalu až po dnešní dobu. Proto se obracíme na celou veřejnost s prosbou, aby se podívala do svých 
rodinných alb a archivů, zda se u nich nenacházejí fotografie, které by připomněly dlouholetou činnost klubu /fotbal ještě na  
Pekelci, maškarní merendy, výstavba stadionu, fotografie mužstev atd./. Současně s tím se obracíme s prosbou o zapůjčení. 
Po okopírování dokumenty vrátíme. Je možné kontaktovat pana Václava Zezulku Lovčice 187, nebo pana Petra Hláska Lovčice 
195. Předem děkujeme.  

Václav Zezulka, TJ Sokol Lovčice 
 

Bike Team Lovčice se představuje 
Bike Team Lovčice založila před dvěma lety parta nadšenců 
jezdících na kole, dnes již ve společných dresech, za což mohou 
poděkovat Láďovi Zajícovi z firmy Promat. Náš spolek se už více 
jak dva roky aktivně účastní bikových závodů, kde se setkává s 
českou bikovou elitou. Nevěnujeme se však jen závodění, ale 
vyjíždíme na kole také na výpravy po blízkém i vzdálenějším okolí. 
Loni jsme ve spolupráci s Obecním úřadem Lovčice uspořádali 
první ročník Lovčického šlápnutí, kterého se bohužel zúčastnilo 
jen pár spoluobčanů. Věříme, že letošní 2. ročník, konající se 
v sobotu 23. 5. 2009, bude v počtu účastníků úspěšnější. Dále 
jsme v loňském roce vyjednali besedu s cestovateli Michalem a 
Lucií, kteří za 3 roky objeli svět na kole. Byla to velmi pěkná 
přednáška s krásnými fotografiemi a zajímavým vyprávěním, ale 
s malou účastí diváků. I letos na podzim plánujeme uspořádat 
další besedu, tentokrát s cyklistou Janem Kopkou, který je známý 

svou účastí na extrémních závodech jakou jsou přejezdy pouště nebo přejetí zasněžené Aljašky. V nejbližší době se 
připravujeme na závod Malevil Cup v Jablonném v Podještědí, který patří do světového poháru. Fotografickou dokumentaci 
naší činnosti si můžete prohlédnout na webových stránkách: bikepromat.rajce.net. Na závěr bychom Vám chtěli popřát 
mnoho najetých a bezstarostných kilometrů na kole a těšíme se na shledání s Vámi na některé z našich akcí. 

Za Bike Team Lovčice Karel Neprášek  
 

Oddíl nohejbalu 
Dne 7. 3. 2009 pořádal TJ SOKOL Lovčice – oddíl nohejbalu Zimní turnaj v nohejbalu trojic ve školní tělocvičně v Chlumci nad 
Cidlinou. Zúčastnilo se ho 10 družstev z okresních a krajských soutěží + družstva neregistrovaná. Naši obec reprezentovala 2 
družstva - družstvo Lovčice „A“ a Lovčice „B“. Družstvo Lovčic „B“ vybojovalo skvělé 3. místo, které získalo po boji s družstvem 
z Jizerního Vtelna (okresní soutěž).  
 

Celkové pořadí bylo následující:  
1. Sloupno , 2. Jizerní Vtelno“A“, 3. Lovčice „B“ (Vavřínek P., Lehký M., Holec M.), 4. Jizerní Vtelno „B“, 5. Zlaťáci, 6. Šumiterm, 
7. Lovčice „A“  (Hanzl P., Bárdy P., Petrovický P.), 8. Nový Bydžov, 9. THC, 10. Lučice 
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Dne 12. 4. 2009 se družstvo Lovčic zúčastnilo Velikonočního turnaje v nohejbalu trojic ve školní tělocvičně v Chlumci nad 
Cidlinou. Zúčastnilo se ho 9 družstev - všechna družstva neregistrovaná. Družstvo Lovčic přijelo obhajovat loňské vítězství. 
Nakonec skončilo na pěkném 2. místě. Družstvo Lovčic hrálo ve složení – Bárdy Pavel, Hanzl Petr, Vavřínek Pavel. 
  

   Fotografie ze zimního turnaje: 

    

      Fotografie z Velikonočního turnaje: 

       
 
Dne 20. 6. 2009 pořádá TJ SOKOL Lovčice, oddíl nohejbalu 6. ročník nohejbalového turnaje dvojic. Turnaj je určen pro hráče 
max. krajských soutěží. Přihlášky na tel.724 707 405.  
 

Koncem léta bude TJ SOKOL Lovčice, oddíl nohejbalu pořádat 6. ročník nohejbalového turnaje trojic. Nově chystáme i 
1. ročník žákovského nohejbalového turnaje trojic, který uspořádáme rovněž koncem léta. 
 

Nohejbal v Lovčicích 
Když pohlédneme do historie, až k počátku vzniku tohoto krásného sportu, dostaneme se na trampské osady v první polovině 
20. století. Úplný počátek lze ovšem vysledovat už v roce 1922, kdy členové fotbalového klubu Slavia Praha začali hrát hru 
zvanou „fotbal přes šňůru“.  
Roku 1936 byla napsána první oficiální pravidla. První pohár se hrál roku 1940. Od roku 1962 byl nohejbal považován za 
rekreační sport. V tomto roce byla také založena Česká nohejbalová liga, ale pouze v Praze. V roce 1971 byl založen Český 
nohejbalový svaz. V roce 1987 byl založen Mezinárodní nohejbalový svaz. Evropské mistrovství v nohejbale se hraje od roku 
1993, světové mistrovství v nohejbale od roku 1996. Nohejbal je sport, pocházející z bývalého Československa. V České 
republice a na Slovensku je velice oblíbený. Tuto oblibu si však získal i v zahraničí, zejména v Rumunsku, Maďarsku, Brazílii, 
Švýcarsku, Rakousku a Chorvatsku.  
V naší obci se tento sport hrál už v minulosti. Mnozí z dnešních dospělých mužů si vzpomenou na klukovská léta, kdy někde 
na plácku tento „fotbal přes šňůru“ hráli. Jako rekreační sport pro odreagování a pro zábavu ho tedy zná snad každý, kdo 
někdy kopnul do míče.  
Novodobá historie nohejbalu v Lovčicích se datuje od léta roku 2003. Tehdy se parta dobrovolníků dohodla, že opět po letech 
upraví kurty na místním hřišti do provozuschopného stavu. Bylo to však především kvůli tenisu, neboť nohejbal byl tehdy jen 
velice okrajovou záležitostí. Postupem času se ale pozice proměnily a nohejbal v současné době na kurtech jasně dominuje. 
Utvořilo se silné jádro hráčů, kteří se tomuto sportu věnují zodpovědně a na „plný úvazek“. Začali pravidelně trénovat, 
zúčastňovali se turnajů v blízkém i širokém okolí, dokonce sami turnaje pořádali. Nadále zvelebovali kurty a snažili se tomuto 
sportu věnovat po všech stránkách. Od roku 2004 jsou organizováni v místním SOKOLU Lovčice pod oddílem tenisu a 
míčových her. Pro další činnost se oddíl od roku 2009 přejmenoval na TJ SOKOL Lovčice - oddíl nohejbalu. I když zatím hrají 
pouze na turnajích, jsou už v povědomí hráčů hrajících soutěže od okresních až po krajské. Důkazem toho je účast těchto – v 
některých případech i ligových hráčů - na turnajích pořádaných v naší obci. Přihlášení se k oficiální krajské soutěži zatím není 
reálné, protože v letních měsících jsou někteří z hráčů vázáni svými pracovními povinnostmi a není tudíž dostatečný počet 
hráčů pro pravidelnou soutěž. V letošním roce se uskuteční nábor nových hráčů z řad dětí a dorostu. Pro budoucnost 
nohejbalu v Lovčicích je zásadní, kolik z těchto mladých hráčů chytne nohejbal na tolik, že budou ochotni v něm pokračovat, 
obětovat něco ze svého času na pravidelné tréninky a kdoví, možná nám jednou v budoucnu dopomohou k oficiální soutěži 
také u nás, v Lovčicích.  
Sportu zdar a nohejbalu zvlášť.  

Bárdy Pavel, jeden ze zakladatelů nohejbalového oddílu v Lovčicích  
(Letopisné údaje byly čerpány z Wikipedie – otevřené encyklopedie o nohejbalu) 
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Ú s p ě c h y  n a š i c h  o b č a n ů  
 

Dne 2. května 2009 se v Chlumci nad Cidlinou konalo oblastní kolo 
Národního šampionátu mažoretek ČR 2009. Během dopoledne probíhala 
první část soutěže, a to Pochodové defilé před budovou České 
spořitelny. Odpoledne se pod Sokolovnou konala druhá část soutěže - 
Podiové formace. Jelikož do souborů Olešnických mažoretek chodí i 
děvčata z naší obce, ráda bych Vás tímto informovala o jejich krásném 
umístění. 
V kategorii Minimažoretky, se na 3. místě (z 5 souborů) umístily Violetky, 
které z naší obce reprezentuje Gabriela Homolová, Kateřina Školníková 
a Pavlína Petrovická. V kategorii Děti mladší se na 2. místě (ze 6 
souborů) umístily Majdalenky, které z naší obce reprezentuje Šarlota 

Hálová, Tereza Chocholoušová a Anna Petrovická. V kategorii Děti starší se na 1. místě (z 8 souborů) umístily Červánky, které 
z naší obce reprezentuje Aneta Matušková a Markéta Jilemnická. 
A v kategorii Junior se na 1. místě (z 1 souboru) umístily Střípky, které z naší obce reprezentuje Šárka Matušková. 
Majdalenky, Červánky a Střípky přesvědčily svým krásným výkonem porotu, která rozhodla o jejich postupu do zemského 
kola Národního šampionátu mažoretek ČR 2009, které se bude konat ve Strakonicích ve dnech 6. a 7. června 2009. 
Přeji jim proto hodně úspěchu, a to nejen v této soutěži.  
 

Pokud, občané, víte o nějakém úspěchu našich dětí, dospívajících či dospělých, sdělte nám je. My je zveřejníme, aby se o nich 
dozvěděli i naši spoluobčané. 
 

S p o l e č e n s k á  k r o n i k a  
 

Ve společenské kronice uvádíme výročí narození let 50, 55, 60, 65 a od 70 let vše. 
Společenská kronika není na přání některých jubilantů úplná. 
 

Výročí narození 

 

květen 
55 let – Kyba Luboš, č. p. 159 
 
71 let – Lisa Antonín, č. p. 163 
 
72 let – Vlasák Jiří, č. p. 156 
 
75 let – Školník Stanislav, č. p. 145 
 
76 let – Polák Jaroslav, č. p. 195 
 
77 let – Káda Jaromír, č. p. 88 
 
79 let – Králíková Marie, č. p. 80 
 
80 let – Volejník Miroslav, č. p. 84 

červen 
60 let – Tomešová Oldřiška, č. p. 116 
 

65 let – Suchochlebová Marie, č. p. 95 
 

70 let – Hálová Danuše, č. p. 118 
 

72 let – Bednářová Františka, č. p. 55 
 

76 let – Šimák František, č. p. 188 
 

77 let – Vlasáková Alena, č. p. 221 
 

79 let – Vavřínková Helena č. p. 238 
 

82 let – Hodrová Anna, č. p. 128 
 

83 let – Zimová Marie, č. p. 135 
 

Narozené děti 

 

Sedlic Vlastimil, č. p. 104, datum narození 3. 3. 2009 

 

Rozloučili jsme se s těmito spoluobčany 

 

Petrof Vladimír, č. p. 106, 64 let 
Holcová Božena, č. p. 178, 78 let 
Holman Oldřich, č. p. 222, 85 let 
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Z á b a v a  
 

Sudoku: 
 
 

    3 1  9  

 9 6     3  

5     2    

  5     2 4 

3    8    9 

8 6     7   

   8     6 

 8     1 5  

 1  3 4     
 

Křížovka: 
Na psychiatrii si dávali hádanky. "Čím se liší pacient od 
psychiatra?" "Mluví stejně, ale ... (dokončení v tajence)." 

 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 

A             

B             

C             

D             

E             

F             

G             

H             

I             

J             

K             
 

 

VODOROVNĚ: A. Výzva; norská metropole; lahodný pokrm. - B. Malířská potřeba; řemen. - C. Hedvábí; Sarmat; staré vztažné 
zájmeno. - D. Skutky; najet; strojní součástka. - E. Papoušek; uzbecká hra; okraj jeviště. - F. Sněť slezinná; popěvek. - 
G. Vymizení uhelné sloje; srbská čepice; cestovní doklad. - H. Název přípravku do koupele; pokladna; směti. - I. Potom; 
dvoukolák; větřík.- J. Napodobenina; řada vozidel. - K. Kukačka; české město; obrýt. 
 

SVISLE: 1. Indián; núbijská bavlna; protiva. - 2. Začátek tajenky. - 3. Slovenské ženské jméno; síla; solmizační slabika. - 
4. Rychlé pohyby; horstvo v Rusku; rmut. - 5. Mužské jméno; dopravní prostředek; vedoucí. - 6. Slovenské zvratné zájmeno; 
holandský fotbalový klub; ryba. - 7. Kamarád Bolka; provazy se smyčkou; předložka. - 8. Představený kláštera; slaná 
minerálka; jméno posledního Rožmberka. - 9. Vazal; svatební květina; nemnoho. - 10. Snad; horská pastvina; vzdálenost dna 
lodi od hladiny. - 11. Konec tajenky. - 12. Turecký pěvec; norský rychlobruslař; způsob barvení látek. 
 

POMŮCKA: AAS; KOEL; ULAK. 
 

Vyluštění křížovky (ne sudoku) zašlete do 30. 6. 2009 e-mailem na starosta-lovcice@tiscali.cz či doručte písemně na obecní 
úřad. Vylosovaný výherce obdrží sladkou odměnu. 
Vyluštění z minulého čísla: Psychiatr se chlubí kolegovi: "Tak jsem tu kleptomanku úplně vyléčil. Už se chová jako každý jiný 
zdravý člověk, krade jen to, co také upotřebí.“ Výhercem se stává: Eva Neprášková, Lovčice 246. 
 

Pranostiky: 
 V květnu-li hrom se ozývá, v červnu zřídka mrholívá. 
 Suchý květen - mokrý červen. 
 Jsou-li májové hřiby červivé, bude suché léto. 
 Deštivý květen - žíznivý říjen. 
 Chladný květen, červen vlažný - je pro sýpky, sudy blažný. 

 

 Jaká parna se v červnu dostaví, tak se i prosincové mraky 
postaví. 

 Červen-li více sucho než mokro bývá, urodí se hojnost 
dobrého vína. 

 Hřímá-li v červnu, zvede se obilí. 
 
 

Lovčický zpravodaj * Periodikum – 6x ročně * Číslo 1 * vydáno 15. května 2009 * náklad 230 ks * vydává Obec Lovčice, Lovčice 185, 503 61   
Lovčice, IČ 00269077, http://www.lovcice.eu * Evidenční číslo: MK ČR E 18706 * Vytiskl TNM Print, s.r.o., Poděbrady  
Příspěvky zasílejte v písemné nebo v digitální formě na adresu: Obecní úřad v Lovčicích Lovčice 185, 503 61   Lovčice, tel./fax: 495 498 460, 
nebo elektronickou poštou na adresu: starosta-lovcice@tiscali.cz 
Názory vyjádřené v článcích se nemusí shodovat s názorem redakce a vydavatele. 
Uzávěrka příštího čísla 3. 7. 2009 

mailto:starosta-lovcice@tiscali.cz
http://www.lovcice.eu/
mailto:starosta-lovcice@tiscali.cz

